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Felles landbruksnemnd - Ørland/Bjugn kommuner

Hildremsvatnet naturreservat - forslag til forvaltningsplan - svar på høring

Vedlegg:
1 Referat fra møte om oppstart forvaltningsplan for Hildremsvatnet
2 Hildremsvatnet naturreservat - forslag til forvaltningsplan -

høringsuttalelse fra Fylkesmannen i Sør-Trøndelag datert 
21.10.2015

3 Forvaltningsplan for Hildremsvatnet naturreservat i Bjugn 
kommune 2015 - 2025 - Høringsforslag

4 Vedlegg til forslag til forvaltingsplan - Hildremsvatnet 
naturreservat

Sakens bakgrunn og innhold
Fylkesmannen v/ Jan Erik Andersen sender forslag til forvaltningsplan 2015 – 2025 for 
Hildremsvatnet naturreservat i Bjugn på høring. Det gis en frist til den 1. desember for å 
uttale seg til planen.
Hildremsvatnet naturreservat er etter utvidelsen det største skogreservatet i
Sør-Trøndelag-delen av Fosen (28.262 dekar). Kystgranskog er den viktigste
verneverdien i området, og 9 lokaliteter med kystgranskoger registrert innenfor
reservatet.

Hva går forvaltningsplanen ut på:
- En forvaltningsplan er et praktisk hjelpemiddel for å opprettholde og fremme
verneformålet
- Skal sikre en forutsigbar og enhetlig forvaltning av verneområdet
- Skal gi konkrete retningslinjer om bruk, skjøtsel, informasjon og eventuell tilrettelegging
- Forvaltningsplanen er ikke et juridisk bindende dokument, men gir retningslinjer for 
forvaltningen i henhold til verneforskriften.

Innholdet i en forvaltningsplan
1. Om naturmangfoldloven

2. Historikk, både vernehistorikk og historisk bruk av området. Fylkesmannen ønsker mer 
informasjon bla. om tidligere bosetting i Nyvassdalen.

3. Dagens status
1. Kunnskapsstatus. Behov for periodevise kartlegginger for å se utvikling.
2. Verneverdier - naturfaglig beskrivelse
3. Dagens bruk av området som hovedsakelig er jakt, fiske og bruk av hytter. I tillegg  
kommer vinterbeite for rein.
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4. Tiltak og skjøtsel. Fylkesmannen foreslår å tette noen av grøftefeltene i   
Nyvassdalen. Det foreslås ikke skjøtsel i plantefelt. 

4. Trusler mot verneverdiene, både innenfor og utenfor vernegrensene. Mulighet for 
spredning av sitkagran er muligens uteglemt i planen. Innenfor vernegrensene antas det at 
verneverdiene vil øke når området står uskjøttet.

5. Forvaltning av Hildremsvatnet naturreservat. 
1. Bevaringsmål, planlagte tiltak og skjøtsel. Fylkesmannen mener at kystgranskogen 
innenfor reservatet ikke er truet og kan utvikle seg naturlig uten noen form for 
skjøtsel.

2. Retningslinjer for brukerinteresser. I planen foreslås også at det bare skal være en 
traktorveitrase i Nyvassdalen. De andre skal få gro igjen. Det er også tatt med at 
grunneier skal bekoste reparasjon av vei fra Sandtjønnskaret og ned i Nyvassdalen. 

3. Oppsyn og administrasjon. Oppsyn skal foretas av Statens naturoppsyn.

Folkehelsevurdering
Å kunne tilby fine naturområder til turformål kan være positivt hvis det tilrettelegges for
dette. Hvis veier og stier stenges av vindfall og gror igjen vil det imidlertid bli dårligere for
folkehelsen. Tap av næringsgrunnlag i form skogressurser kan også virke negativt for 
bosetting og trivsel i grendene.

Administrasjonens vurdering
Barskogvern har til nå gitt veldig liten eller ingen næringsmessig utvikling i form av for 
eksempel reiseliv eller andre positive effekter etter at områdene er fredet. Det er så langt vi 
har registrert ingen turister eller naturinteresserte som har kommet hit for å oppsøke 
reservatet. Dette skyldes kanskje manglende informasjon.
Det burde også være mulig å få brukt et slikt fint område i undervisningsøyemed, slik at 
ungdommen blir klar over miljøverdiene i området. Det bør i planen stilles noen økonomiske 
midler til f.eks. transport og innleie av lærekrefter for skolene i kommunen.  

Noen steder er skogen blåst ned, og dette gjør det nærmest ufremkommelige i terrenget. Det 
bør foretas rydding av stier og naturlige ferdselsårer i området.

Forhistorien til at det er funnet mange verneverdige arter i områdene, har sammenheng med 
at det i tidligere tider har vært drevet skogsdrift med småflate- og tynningshogst (spesielt 
rundt 1940). Det vil sannsynligvis være et riktig tiltak å fortsette med noe slik skjøtsel også 
framover. I hht. naturmangfoldloven kan dette være et «føre var tiltak» i forhold til en mulig 
forringelse av miljøverdiene.

Det finnes noen plantefelt innenfor vernegrensa fra før vedtatt vern. Det er ønskelig at disse 
får utvikle seg i retning en naturskogtilstand. Det bør derfor drives skjøtsel for å nå denne
tilstanden.
Skjøtsel kan bestå i å tynne ut skogen og fristille/fremme løvtrær som rogn, osp, selje og 
gråor. Grunneier bør forespørres om å gjøre slik skjøtsel med økonomisk bistand fra
Fylkesmannen. Det skogsvirket som er aktuelt å ta ut, vil neppe dekke kostnadene.

Fremmede plantearter - sitkagran
Det finnes muligens sitkagran ved Oldsetra utenfor vernegrensen, og muligens også innenfor
reservatet opp langs vegen i Nyvassdalen. Det bør sjekkes om det kan finnes andre steder 
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også. Det er ønskelig å fjerne sitkagran (både innenfor og utenfor vernegrensa), da spredning 
av frø kan være en framtidig trussel i naturreservatet.

Dreneringsgrøfter
Det er flere dreneringsgrøfter i verneområdet, særlig i Nyvassdalen, men også noe på østsida
av Hildremsvatnet. Flere av disse er så godt som grodd igjen. De vil på sikt bli stadig mindre 
synlig. Det er derfor ikke nødvendig å tette disse grøftene igjen slik det foreslås i planen. Det 
vil i tilfelle skape områder med død skog som ikke blir særlig pent å se på.

Motorisert ferdsel
I Nyvassdalen bør det legges inn to kjøreløyper på Nordsida og en på sørsida av dalen. Det 
kan være greit å ha disse ryddet for turgåere og for henting av felt vilt mm. Det synes noe 
urimelig at grunneier skal dekke kostnadene med opprydding av traktorveien ned fra 
Sandtjønnskardet.
Sti/kjøretrase fra bygda og inn mot Amunddalstjønna bør også legges inn på kartet. 
Det bør ellers legges opp til så enkel og oversiktlig administrasjon som mulig.

Hytter i reservatet
Vi har ingen merknad til forslaget på dette punktet.

Rådmannens innstilling
Uttalelse fra Felles landbruksnemnd i Ørland og Bjugn:

1. Nemnda mener det bør legges til rette for bruk av området i tur og undervisningsøyemed.
Det bør jobbes med informasjon om området slik at flere kan oppleve dette flotte området.
Det burde også være mulig å få brukt et slikt unikt område i undervisningsøyemed slik at 
ungdommen blir klar over miljøverdiene her. Det bør i planen stilles noen økonomiske midler 
til f.eks. transport og innleie av lærekrefter for skolene i kommunen.   

2. Opprettelsen av verneområder gir svært få positive ringvirkninger lokalt. Det må legges til
rette for næringsvirksomhet knyttet til verneområdene.
Det kan f. eks vær guiding, overnatting, båtutleie mm. Det er da viktig at stier og veier i 
området fremdeles er framkommelige. Flere stier/veier i Nyvassdalen bør opprettholdes. 
Skogeier bør få økonomisk bistand til å rette opp veien ned fra Sandtjønnskardet. Vei inn til 
Amunddalen bør også inntegnes på kartet som mulig transportvei.

3. Forskning og evaluering av virkningene av vernet bør gjennomføres. Det bør i 
planperioden foretas skogskjøtsel som er nødvendig for å opprettholde verneverdiene. 
Skøtsel av ungskogen bør uansett utføres. Vernemyndighetene må dekke kostnadene med 
disse arbeidene. Landbruksnemnda mener at det er unødvendig å tette igjen eldre grøftefelter.
Disse vil etter hvert bli mindre synlig i terrenget uansett.

4.Verneområdene må også gjøres bedre tilgjengelig. Vedlikehold av veier, stier og
parkeringsplasser inn til og i områdene. Oppsetting av infotavler, informasjon på internett og
via mobiltlf. mm.


